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Assegurança de Vellesa *
Amb la proposició del 31 de man;, sobre ins

taurado de l’Asseguranqa de Vellesa, en primer 
terme he volgut actualitzar novament aquest im- 
portantissim caire de la vida sindical, encara per 
resoldre, malgrat els tres intents posats en prácti
ca i vigents.

El criteri emés peí Consell Administratiu té 
dos aspectes: un legalista, de procediment, el re- 
lacionat amb l’acord duna Junta General, el qual 
no afecta al fons de la qiiestió i es pot modificar 
quan es vu1gu i; l’altre, técnic, de fons, el qual ar
riba a rentranya del problema. És del que parla
ren!, amb parquedat, puix fóra inadequat d’esten- 
dre’ns i ho podem fer més endavant.

Segons el quadre de probabilitats anex a rin 
forme, l’esdevenidor del primer grup d’Invalidesa 
de la Mutual Médica es desenvolupará de la ma
nera següent:

1. Des del 1934 al 1958, al primer grup d’in-
validesa hi haurá constantment el 2 per 100 d’in-
válids de menys de 65 anys d’edat;

2. Segons l’in forme, la proporció d’inválids de 
més de 65 anys d’edat será d’i per 100 en 1934 
i pujará progressivament fins al 6*50 per 100 en 
1958;

3. La proporció de socis, diu Filiforme, de més
de 65 anys d’edat será de 225 per 100 en 1934 i
anirá pujant progressivament fins al 15*25 per
100 en 1958;

4. Tal com está la Mutual, parla Tin forme, la 
prorrata mensual del primer grup d’invalidesa se
rá de ptes. 4*23 en 1934 i anirá pujant progressi
vament fins arribar a la xifra de ptes. 10*70 en 
1958:

5. Amb la nieva modificado, segons Tinforme, 
aixó és, pagant la invalidesa com ara i a més ate- 
nent la vellesa del no inválid • total amb 100 ptes. 
mensuals, la prorrata mensual resultaría de ptes.
5 33 en 1934 i aniria pujant progressivament fins 
a 18*15 en 1958, o dient-ho en altra forma, la so- 
lució del problema de la vellesa costaría mensual- 
ment ptes. i ’io en 1934 i aniria pujant progressi-

vament fins arribar a 745 en 1958, al primer 
grup d’invalidesa, unie grup dels cinc al qual es 
contreu l'informe.

Sols se m’acudeix la consideració de dir que el 
temps es cuidarà de demostrar el que hi ha de 
veritat en tot això, que en conjunt, exacte o in
exacte, poc importa per ara, constitueix un al-legat 
formidable a favor de la instauraciô de l’assegu- 
rança de vellesa en combinaciô amb la invalidesa.

En el meu opuscle titulat “ El Vitalici de Velle
sa a través de la Mutual Mèdica” , vaig estudiar 
el que hauria passai i el résultat futur probable, 
si des de la implantaciô dels respectius grups d’in
validesa fins a l’ültim d.’a del 1929, haguessin fun- 
cionat com d’invalidesa-vellesa. I avui tinc la sa
tisfaccio i àdhuc potser l’obl igaciô moral de dir. 
que passais quatre anys més, la força dels fets 
em porta a insistir en els mateixos punts de vista.

En efecte, l’aplicació integra del projecte que 
he presentai, implica la solució radical del pro
blema de la vellesa, sense alteració de cap dels 
drets actuals constituas a favor de l’invàlid, en- 
caixa perfectament en els résultats fins al 1929 
inclusiu, i en el quatrieni 1930-33 hauria donat 
amb xifres exactes el següent résultat:

Augment de la quota mensual en pessetes 0*70 
al primer grup d’invalidesa ;

Augment de 0*31 en el segon ;
Disminució de o’oi en el tercer ;
Disminució de o’ió en el quart;
Disminució de 0*25 en el cinquè.
Economia de pessetes 0*50 per mes i grup de 

vida de què es formés part.
E11 resimi, i aquest és el meu punt fonamental, 

al cap dels quatre anys passais, he d’acabar co
piant al peu de la lletra el que vaig dir en la pà
gina 14 del citat optisele: “ la solució de l’assump- 
te de la vellesa a través de la Mutual Mèdica,
fins ara, almenys, no es presenta pas com una
qiiestió de cost, sino de mecanisme i de voluntat 
col-lcctiva” .

Barcelona, 13 de juliol del 1934. H. Sicari

Publiquem aquesta lletra datada el 13 de juliol proppassat, que el Dr. Higini Sicart va enviar el 
ria de la Junta General. Per no haver-hi forma reglamentaria de donar-ne compile a VAssemblea, i 
per altra parí, amb el desig que no resti inèdita,, el Consell Administratiu va resoldre publicar-la al 
Bu t l l e t Ì, per èsser una continuado de la iniciativa exposada pel company Sicart en el Bu t l l e t i 

de juny proppassat, sobre la qual iniciativa el Consell va fer constar la seva apinió recolzada en els 
estudis tècnics que es varen fer al sen degul temps.


